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Zápis č. 3 ze zasedání Výboru dopravy 

 Zastupitelstva Libereckého kraje  

konaného dne 22. 03. 2022 

Přítomni: 11 členů výboru zastupitelstva kraje dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Luděk Sajdl, David Schindler 

Hosté: dle přiložené prezenční listiny 

Omluveni: Ing. Zdeněk Borovička, MBA, Ing. Jan Wohlmuth. 

Ověřovatelé: Eva Zbrojová 

 

 

1. Zahájení 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík přivítal přítomné. 

Následně zahájil 3. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2022. 

Konstatoval, že je Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje usnášeníschopný.  

 

 

2. Schválení programu jednání 

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík předložil 

k projednání návrh programu 3. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

v roce 2022. Přivítal nově zvoleného člena Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

JUDr. Jaroslava Švehlu, který nahradil Bc. Jana Stejskala, a požádal ho, aby se představil. 

 

Navrhovaný program: 
 

1. Zahájení         Josef Chuchlík 

2. Schválení programu jednání     Josef Chuchlík 

3. Volba ověřovatele zápisu     Josef Chuchlík  

4. Kontrola usnesení      Josef Chuchlík 

5. Informace z resortu dopravy     Ing. Jan Sviták 

▪ Informace z aktuální činnosti 

▪ Informace o projednaných materiálech na Radě Libereckého kraje 

▪ Projednání materiálů předkládaných do Zastupitelstva Libereckého kraje  
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6. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o.   Ing. Otto Pospíšil, Ph.D. 

▪ Informace z aktuální činnosti 

7. Informace o činnosti Autobusy LK, s.r.o.   Ing. Jiří Zdražil 

▪ Informace z aktuální činnosti 

8. Informace koordinátora BESIP LK    Ing. Jan Polák 

▪ Informace z aktuální činnosti 

9. Informace o činnosti KSS LK, p. o.    Ing. Jan Růžička 

▪ Informace z aktuální činnosti  

10. Informace o činnosti Silnice LK a.s.    Ing. Petr Správka 

▪ Informace z aktuální činnosti 

11. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o.    Ing. Jan Wohlmuth 

▪ Informace z aktuální činnosti 

12. Různé        Josef Chuchlík 

   

Členové výboru dopravy obdrželi podklady:   

▪ Zpráva o stavu povrchu vozovek na silnicích II. a III. třídy  

▪ Zpráva o stavu mostů na silnicích II. a III. třídy v Libereckém kraji  

▪ Dodatek č.1 ke smlouvě OLP/1928/2020 o poskytnutí účelové dotace z Dotačního 

fondu, oblast podpory Doprava 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 3/22/VD/10 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání schvaluje předložený program  

3. zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje v roce 2022. 

 

Hlasování: 

Celkem: 8 Pro: 8 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

3. Volba ověřovatele zápisu  

 

Předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík navrhl ověřovatele 

zápisu Evu Zbrojovou. 

 

Návrh usnesení:  

Číslo usnesení: 3/22/VD/11 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání volí ověřovatele zápisu Evu 

Zbrojovou. 
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Hlasování: 

Celkem: 8 Pro: 7 Proti: 0 Zdržel se: 1 Výsledek: přijato 

 

 

4. Kontrola usnesení      

 

Ke kontrole usnesení bylo konstatováno, že usnesení, přijatá na minulém zasedání výboru 

dopravy, byla přednesena na jednání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 22. února 2022  

a všechna výborem dopravy doporučená usnesení byla Zastupitelstvem Libereckého kraje 

přijata. 

 

 

V 15:35 hodin se na jednání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje dostavil 

Marek Förster, počet přítomných členů výboru dopravy 9. 

 

V 15:37 hodin se na jednání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje dostavil 

Jaroslav Demčák, počet přítomných členů výboru dopravy 10. 

 

V 15:38 hodin se na jednání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje dostavil 

Mgr. Vladimír Vyhnálek, počet přítomných členů výboru dopravy 11. 

 

 

5. Informace z resortu dopravy 

 

Ing. Jan Sviták podal informace o materiálech projednaných na 5. a 6. zasedání Rady 

Libereckého kraje. Informoval, že resort dopravy připravil návrh na zdražení Tarifu IDOL  

od 1. 7. 2022 o 5 %. Radní Libereckého kraje rozhodli prozatím v rámci dopravního tarifu 

IDOL nezvyšovat ceny jízdného v autobusech a vlacích. Uvedl, že Liberecký kraj chce vyjít 

cestujícím vstříc a zachovat pro ně i v těchto složitých časech, kdy životní náklady strmě 

stoupají, dostupnost hromadné veřejné dopravy. Na toto téma proběhla rozsáhla diskuze, se 

závěrem, že bude probíhat monitorování, vyhodnocení a na podzim předložen k projednání 

návrh na změnu tarifu popř. k 1. 12. 2022/prosincové změně JŘ/1. 1. 2023. Dále uvedl, že Rada 

Libereckého kraje schválila příkazní smlouvu "Správa podílu ve společnosti ČSAD Liberec, 

a.s., a Autocentrum Nord, a.s." se společností Autobusy LK, s.r.o., kterou je řešeno financování 

společnosti na 1. pol. 2022. V květnu 2022 bude Radě kraje předložen návrh struktury 

společnosti, jejího fungování a financování od 1. 7. 2022. Cílem je zajistit efektivní fungování 

společnosti Autobusy LK, s.r.o. s minimálními náklady na její provoz (s ohledem  

na vykonávané činnosti), tzn. reorganizace činností mezi Autobusy LK, s.r.o.,  

ČSAD Liberec, a.s. a Autocentrum Nord. Dále rada kraje projednala další informaci  

od společnosti KORID LK, spol. s r. o. o přehledu funkcionalit v projektu Modernizace 

odbavovacích systémů a vyčíslených nákladech na modernizaci. Aktuálně je řešena otázka 

objednání nezbytných funkcionalit na straně SW i HW v linkové dopravě tak, aby celý projekt 

Modernizace odbavovacích systémů mohl být v roce 2022 dokončen. Rada kraje projednávala 

a schválila Memorandum o spolupráci při obnově a provozu lanové dráhy Liberec-Horní 
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Hanychov - Ještěd, uzavírané mezi Libereckým krajem, společností České dráhy, statutárním 

městem Liberec a společností TMR Ještěd a.s. Cílem Memoranda je nalezení co možná 

nejvhodnějšího a nejefektivnějšího modelu spolupráce při zajištění obnovy a následném 

provozování lanové dráhy Liberec-Horní Hanychov – Ještěd, kdy tuto lanovou dráhu považují 

smluvní strany shodně za významnou dopravní stavbu na území Libereckého kraje mající 

význam nejen pro zachování a rozvoj cestovního ruchu, ale také pro komfort místních obyvatel 

a mají zájem na obnově jejího bezpečného provozu po mimořádné události ze dne 31. 10. 2021 

tak, aby byl minimálně zachován nebo vylepšen koncept jejího provozu před mimořádnou 

událostí. Rada kraje schválila další tři smlouvy o spolupráci při zajištění dopravní obslužnosti 

Libereckého kraje na období roku 2022 – 2023 s městy Hrádek nad Nisou, Chrastava a Nový 

Bor a dva dodatky ke smlouvám o finanční spolupráci ve veřejné linkové dopravě pro období 

od roku 2021 do 2029 s obcí Ohrazenice a Přepeře 

Rada Libereckého kraje schválila příkazní smlouvu „Projektový management projektu Zajištění 

dopravní obslužnosti drážní dopravou – provozní soubor Jizerskohorská železnice II“ se 

společností KORID LK, spol. s r.o. KORID LK, spol. s r.o. zajistí kompletní přípravu  

a projednání smluvní dokumentace, jednání pracovních skupin, projednání se spoluobjednateli, 

posouzení nabídky a zveřejnění záměru. S ohledem na končící platnost smlouvy  

na Jizerskohorskou železnici (konec provozu v prosinci 2026) byl Radou kraje na konci 

loňského roku schválen postup pro nové zasmluvnění provozního souboru Jizerskohorská 

železnice II.  

Na závěr Ing. Jan Sviták informoval o současné nelehké hospodářské situaci v dopravě. Řeší se 

podmínky vyhlašování výběrových řízení, probíhají jednání s firmami o realizaci akcí apod. 

Podal informace ohledně rozdělení hospodářského výsledku II. 

 

Ing. Monika Šulcová doplnila, že v důsledku skokového růstu cen pohonných hmot, bylo 

v minulých týdnech jednáno s dopravci a řešily se jejich žádosti o pomoc při zajištění dostatku 

financí. Na resort dopravy se obrátili dva autobusoví dopravci a jeden drážní dopravce. Stávající 

smlouvy jsou nastaveny tak, že současné výkyvy se promítnou do ceny dopravního výkonu až 

v roce 2023. Pokud se situace neuklidní bude Liberecký kraj jednat o změnách smluv, častější 

indexaci a řešit přípustnost změn ve vazbě na zákon o zadávání veřejných zakázek. 

 

Na současnou nelehkou situaci navázal se svým příspěvkem i předseda Výboru dopravy 

Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík. 

 

 

Projednání materiálů do 3. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje dne 29. 03. 2022 

 

Ing. Jan Sviták představil a podrobněji okomentoval členům výboru materiály, které obdrželi  

a budou předloženy k projednání na 3. zasedání Zastupitelstva Libereckého kraje, které se koná 

dne 29. 03. 2022. 
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Zpráva o stavu povrchu vozovek na silnicích II. a III. třídy - k bodu jednání ZLK 3/22/31c) 

 

Proběhla diskuze k předložené Zprávě o stavu povrchu vozovek na silnicích II. a III. třídy,  

k plánu údržby a oprav, k financování, k soutěžení zhotovitelů v následujících letech,  

ale i k nedostatku stavebního materiálu s ohledem na současnou nelehkou rychle vyvíjející se 

hospodářskou situaci a jejím možném dopadu - J. Růžička, J. Sviták, J. Chuchlík, P. Správka 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 3/22/VD/12 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci Zpráva o stavu povrchu vozovek  

na silnicích II. a III. třídy. 

 

Hlasování: 

Celkem: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Zpráva o stavu mostů na silnicích II. a III. třídy v Libereckém kraji - k bodu jednání ZLK 

3/22/31k) 

 

J. Růžička a P. Správka doplnili detailnější informace ohledně stavu mostů na silnicích II. a III. 

třídy v Libereckém kraji a jejich rekonstruování. 

 

Diskuze: J. Sviták, J. Chuchlík, J. Růžička, P. Správka 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 3/22/VD/13 

 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí písemnou informaci Zpráva o stavu mostů na silnicích II. a 

III. třídy v Libereckém kraji. 

 

Hlasování: 

Celkem: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

Dodatek č.1 ke smlouvě OLP/1928/2020 o poskytnutí účelové dotace z Dotačního fondu, 

oblast podpory Doprava - k bodu jednání ZLK 3/22/52 

 

Návrh usnesení: 

Číslo usnesení: 3/22/VD/14 

 



Zápis č. 3 ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje konaného dne 22. 03. 2022 

6 

Výbor dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje po projednání doporučuje Zastupitelstvu 

Libereckého kraje vzít na vědomí žádost Města Česká Kamenice, se sídlem náměstí Míru 219, 

407 21 Česká Kamenice, IČO: 00261220, ze dne 10.02.2022 ve věci prodloužení termínu 

ukončení realizace projektu „Vybudování cyklostezky Česká Kamenice – Kamenický Šenov“ 

z důvodu komplikovanosti projednání majetkoprávních vztahů v rámci zpracování 

dokumentace pro vydání společného povolení,  

schválit Dodatek č. 1 ke smlouvě č. OLP/1928/2020 o poskytnutí účelové dotace z Dotačního 

fondu Libereckého kraje uzavřené mezi Libereckým krajem a městem Česká Kamenice, kterým 

se mění termín ukončení realizace projektu „Vybudování cyklostezky Česká Kamenice – 

Kamenický Šenov“, a to ze dne 31.05.2022 na 30.11.2022, a termín pro předložení závěrečného 

vyúčtování projektu, a to ze dne 20.07.2022 na 19.01.2023  

a uložit Ing. Janu Svitákovi, statutárnímu náměstku hejtmana, řízení resortu dopravy:  

1. zajistit vyrozumění příjemce dotace o přijatém usnesení 

2. podepsat Dodatek č. 1 ke smlouvě OLP/1928/2020. 

 

Hlasování: 

Celkem: 11 Pro: 11 Proti: 0 Zdržel se: 0 Výsledek: přijato 

 

 

6. Informace o činnosti KORID LK, spol. s r.o. 

 

Ing. Otto Pospíšil, Ph.D., vyjasnil informace ohledně zdražování Tarifu IDOL. Uvedl, že  

k 1. 4. 2022 dojde ke zdražení s ohledem na implementaci změny výše státem nařízených slev 

pro vybrané kategorie cestujících (žáci 6 – 18 let, studenti do 26 let senioři nad 65 let věku).  

Ke zdražení Tarifu IDOL od 1. 7. 2022 o 5 % bylo odloženo. 

Dále uvedl, že KORID LK, spol. s r.o. prověřuje možnost zavedení náhradní autobusové 

dopravy za lanovou dráhu na Ještěd. Aby mohla být náhradní autobusová doprava zavedena, 

musí být vybudována na parkovišti Ještědka autobusová zastávka. Je připravován projekt. 

Situace ohledně vybudování zastávky je však komplikovaná.  

Doplnil informace k zajištění dopravní obslužnosti drážní dopravou – provozní soubor 

Jizerskohorská železnice II. 

Na závěr doplnil aktuální informace k projektu Modernizace odbavovacích systémů a k mobilní 

aplikaci Idolka. 

 

 

7. Informace o činnosti Autobusy LK, s.r.o. 

 

Ing. Jiří Zdražil okomentoval v Radě Libereckého kraje schválenou příkazní smlouvu "Správa 

podílu ve společnosti ČSAD Liberec, a.s., a Autocentrum Nord, a.s.", kterou je řešeno 

financování společnosti na 1. pol. 2022. Uvedl, že v květnu 2022 bude Radě kraje předložen 

návrh struktury společnosti, jejího fungování a financování v druhé polovině roku 2022. Cílem 

je zajistit efektivní fungování společnosti Autobusy LK, s.r.o. s minimálními náklady na její 

provoz (s ohledem na vykonávané činnosti), tzn. reorganizace činností mezi Autobusy LK, 
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s.r.o., ČSAD Liberec, a.s. a Autocentrum Nord. Uvedl, že mezi další činnosti, které bude 

společnost Autobusy LK, s.r.o. zajišťovat, patří využití alternativních paliv v dopravě 

(vodíkové technologie), účast ve sdruženích zabývajících se výzkumem a využitím vodíku  

a příprava záměru plnící stanice vodíku pro drážní i autobusovou dopravu na budoucím 

Terminálu Liberec, případně i v jiné lokalitě. 

 
 

Martin Bobek podal aktuální informace ze společnosti ČSAD Liberec, a.s.  

Dále nastínil situaci ohledně skokového růstu cen pohonných hmot.  

Na závěr doplnil informace Ing. Otty Pospíšila, Ph.D. a Ing. Jana Svitáka k odbavovacímu 

zařízení. Informoval o vypovězeném kontraktu s dodavatelem, který nebyl schopen  

do dnešního dne odbavovací zařízení dodat, i přestože měla odbavovací zařízení fungovat  

od 12. 12. 2021. Společnost se snaží situaci řešit. 

 

Diskuze: J. Chuchlík, J. Demčák, J. Sviták 

 

 

8. Informace koordinátora BESIP LK 

 

Ing. Jan Polák seznámil přítomné s běžícími projekty dopravní výchovy a realizovanými 

akcemi ve školách a školkách. Dále zmínil připravené semináře pro učitelé autoškol a komisaře, 

které proběhnou na polygonu v Sosnové. Informoval o nových elektronických pomůckách pro 

dopravní výchovu. Dále zmínil způsob financování jednotlivých projektů. 

 

 

9. Informace o činnosti KSS LK, p. o.  

 

Ing. Jan Růžička podal aktuální informace o činnosti společnosti KSS LK, p. o. Informoval, že 

dle zaslaného dopisu Libereckému kraji ze SFDI by mělo být v letošním roce čerpáno ze SFDI 

přes 162 mil. Kč. Tato částka by měla být vyčerpána do 31. 12. 2022. 

 

 

10. Informace o činnosti Silnice LK a.s. 

 

Ing. Petr Správka podal aktuální informace o činnosti společnosti Silnice LK a.s. Uvedl, že  

na následujícím zasedání Rady Libereckého kraje bude předložena ke schválení účetní závěrka 

společnosti Silnice LK a.s. za účetní období hospodářského roku od 1. 10. 2020 do 30. 9. 2021. 

Informoval o zimní údržbě, která doposud (včetně ledna, února a března) činí cca 102 mil. Kč. 

Podal informace i ohledně běžné údržba, která začala již v půlce února, a to v okresech, kde  

to bylo díky počasí možné. V současné době probíhá pořez porostů v rámci vegetačního klidu. 

 

 

11. Informace o činnosti ŘSD ČR s. p. o. 

 

Ing. Jan Wohlmuth se ze zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje omluvil. 
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12. Různé 

 

- 

 

 

Na závěr předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje Josef Chuchlík poděkoval 

všem za účast na dnešním zasedání Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje. 

 

 

 

Ověřovatel zápisu: 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Eva Zbrojová 

člen Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje  

 

 

 

 

 

 

………………………………. 

Josef Chuchlík 

předseda Výboru dopravy Zastupitelstva Libereckého kraje 

 

 

 

 

 

 

Liberec 22. března 2022  

Zapsal: Ing. Soňa Kohoutová 

tajemník  


